
Protokół Nr 47/23

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, które odbyło się w dniu 25 kwietnia 2023 r. 
o godz. 8.10 w sali nr 4 UM Pabianice ul. Zamkowa 16.

Posiedzeniu przewodniczył Pan Piotr Duraj – Przewodniczący ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności (Zał. Nr 1)

Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji.

Porządek obrad:

1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad.
2. Informacja nt. przyjęcia protokołu z posiedzenia KSS nr 46/23 z dnia 28 marca 2023 r.
3.  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2023 r. 
- proj. nr 2.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2023 r. 
- proj. nr 4.
5.  Zaopiniowanie  projektu uchwały  zmieniający uchwałę nr LVII/733/18 Rady Miejskiej 
w Pabianicach z dnia 26 lipca 2018 r. w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń 
na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  oraz  zasad  usytuowania  miejsc  sprzedaży 
i podawania napojów alkoholowych na terenie Miasta Pabianice.
6. Sprawy różne.

Ad.1.
Przewodniczący Komisji Piotr Duraj poinformował, że do przedstawionego porządku obrad 
nie wniesiono żadnych uwag, w związku z tym uważa porządek obrad za przyjęty. 

Ad.2.
Przewodniczący Komisji Piotr Duraj   poinformował, że nie zgłoszono żadnych uwag do 
treści wyłożonego protokołu Nr 51/23 z dnia 25.04.2023 r. w związku z tym uważa protokół 
za przyjęty.

Ad. 3
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu miasta Pabianic na 2023r. - proj. nr 2 (Zał. nr 2) Zwiększa się plan dochodów 
o kwotę  110.525,50 zł,  w tym: zwiększenie  dochodów w kwocie  41.182,50 zł  w związku 
z wpływem  transzy  odszkodowania  z firmy  ubezpieczeniowej  ERGO  Hestia  S.A; 
zwiększenie  dochodów  w kwocie  47.743,00 zł  wynikające  z rozliczeń/zwrotów  z lat 
ubiegłych - zwrot podatku VAT; zwiększenie dochodów w kwocie 21.600,00 zł w związku 
podpisaniem  umowy  Nr 1/2023  z dnia  24.03.2023 r.  dotyczącej  dofinansowania  ze 
środków PFRON programu „ Zajęcia klubowe WTZ”. Zwiększa się plan wydatków  o kwotę 
per  saldem 110.525,50  w tym:  1)  wydatki  majątkowe,  w tym:  zwiększenie  wydatków 
w kwocie  30.000,00 zł w  grupie inwestycje  i zakupy  inwestycyjne  w  Wydziale  Ochrony 
Środowiska i utworzenie  nowego zadania  inwestycyjnego  pn.  „Wykonanie  zdroju  wody 
pitnej i przyłączy infrastruktury technicznej w Parku Wolności ”,  zmniejszenie wydatków 
w kwocie 30.000,00 zł w grupie inwestycje i zakupy inwestycyjne  (rezerwa inwestycyjna) 
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w Referacie  Planowania  i Sprawozdawczości  Budżetu.  2)  wydatki  bieżące,  w tym: 
zwiększenie wydatków w kwocie 56.182,50 zł w grupie wydatków bieżących związanych 
z realizacją  ich  statutowych  zadań   w Straży  Miejskiej (naprawa  drona),  zwiększenie 
wydatków w kwocie 32.743,00 zł  w grupie wydatków bieżących związanych z realizacją 
ich statutowych zadań  w Kancelarii Prezydenta Miasta, zwiększenie wydatków w łącznej 
kwocie  21.600,00 zł  w grupie  wynagrodzenia  i składki  od  nich  naliczane  (kwota 
15.089,00 zł)  i grupie  wydatków związanych  z realizacją  ich  statutowych  zadań  (kwota 
6.511,00 zł) w Miejskim Centrum Pomocy Społecznej. Dokonuje się przeniesień w planie 
wydatków, w tym: w budżecie Wydziału Infrastruktury Technicznej  i Komunikacji  między 
działami  kwoty  13.000,00 zł  w ramach  wydatków  bieżących na  zakup  papieru  do 
biletomatów.

Radny  Piotr  Różycki  zapytał  o  wydatki  w  kwocie  56.182,50 zł  w grupie  wydatków 
bieżących związanych z realizacją ich statutowych zadań  w Straży Miejskiej (naprawa 
drona). 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska powiedział,  że kwota 56.000 zł w całości to są 
środki, które pochodzą od ubezpieczyciela, więc My nie przeznaczamy środków własnych 
na tę naprawę. 

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Komisji poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2023 rok – projekt nr 
2.

Głosowanie: za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Ad. 4
Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie 
zmian w budżecie miasta Pabianic na 2023r. - proj. nr 4 (Zał. Nr 3) Zmniejsza się plan 
dochodów  o  łączną  kwotę  per  saldem  2.122.255,53  zł  w  następujących  pozycjach: 
dochody bieżące (łączna kwota  zmniejszenia  1.618.955,55  zł),  w  tym:  projekt  UE pn. 
„Dostępne  Pabianice”  zmniejszenie  o  kwotę  40.255,55  zł  (w  tym:  dotacja  z  UE 
zmniejszenie  –  33.927,37  zł  oraz  dotacja  z  BP  zmniejszenie  –  6.328,18  zł)  oraz 
wprowadzenie  wolnych  środków pozostałych  na  wyodrębnionym dla  realizacji  projektu 
rachunku bankowym na dzień 31.12.2022 r.  w wysokości 40.255,55 zł,  projekt UE pn. 
„Cyfrowa Gmina” zmniejszenie o kwotę 983.852,00 zł (dotacja z UE) oraz wprowadzenie 
wolnych  środków  pozostałych  na  wyodrębnionym  dla  realizacji  projektu  rachunku 
bankowym na dzień 31.12.2022 r. w wysokości 983.852,00 zł, projekt UE pn. „Opieka na 
plus”  –  zmniejszenie  o  kwotę  594.848,00  zł  (w  tym:  dotacja  z  UE  zmniejszenie   – 
561.827,46 zł oraz dotacja z BP zmniejszenie – 33.020,54 zł) oraz wprowadzenie wolnych 
środków pozostałych na wyodrębnionym dla realizacji  projektu rachunku bankowym na 
dzień  31.12.2022  r.  w  wysokości  866.487,95  zł,  dochody  majątkowe  (łączna  kwota 
zmniejszenia  per  saldem  503.299,98  zł)  w  tym:  projekt  UE  pn.  „Łódzki  Tramwaj 
Metropolitalny: etap Pabianice – Ksawerów” – zwiększenie o kwotę 58.371,22 zł (w tym: 
dotacja z UE zwiększenie  – 50.571,22 zł oraz dotacja z BP zwiększenie - 7.800,00 zł) 
oraz  wprowadzenie  wolnych  środków  pozostałych  na  wyodrębnionym  dla  realizacji 
projektu rachunku bankowym na dzień 31.12.2022 r. w wysokości 2.909.685,12 zł, projekt 
pn. „Modernizacja i  rozwój komunikacji  miejskiej ”– zwiększenie o kwotę 417.955,50 zł
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(w  tym:  dotacja  z  UE zwiększenie  –  188.696,24  zł  oraz  dotacja  z  BP zwiększenie  – 
229.259,26 zł) oraz wprowadzenie wolnych środków pozostałych na wyodrębnionym dla 
realizacji projektu rachunku bankowym na dzień 31.12.2022 r. w wysokości 2.517.834,53 
zł, projekt UE pn. „Dostępne Pabianice” zmniejszenie o kwotę 49.741,20 zł (w tym: dotacja 
z UE zmniejszenie – 41.921,88 zł oraz dotacja z BP zmniejszenie – 7.819,32 zł) oraz 
wprowadzenie  wolnych  środków pozostałych  na  wyodrębnionym dla  realizacji  projektu 
rachunku  bankowym  na  dzień  31.12.2022  r.  w  wysokości  49.741,20  zł,  projekt  UE
pn.  „Cyfrowa  Gmina”  zmniejszenie  o  kwotę  929.885,50  zł  (dotacja  z  UE)  oraz 
wprowadzenie  wolnych  środków pozostałych  na  wyodrębnionym dla  realizacji  projektu 
rachunku bankowym na dzień 31.12.2022 r. w wysokości 929.885,50 zł. Zwiększa się plan 
wydatków o łączną kwotę 9.227.857,90 zł w następujących pozycjach:  wydatki bieżące 
(łączna kwota  zwiększenia  658.006,51  zł)  w  tym:  projekt  UE pn.  „Z  rodziną  najlepiej” 
zwiększenie  wydatków finansowanych  z  dotacji  UE o  kwotę  296.366,56  zł  w  związku
z  niepełną  realizacją  zaplanowanych  wydatków  w  2022  r,  sfinansowanych  z  wolnych 
środków niewykorzystanych w 2022 r,  projekt  UE pn.  „Opieka na plus”  – zwiększenie
o kwotę 271.639,95 zł (w tym: dotacja z UE zwiększenie – 256.464,62 zł oraz dotacja z BP 
zwiększenie – 15.175,33 zł) w związku z niepełną realizacją zaplanowanych wydatków
w 2022  r,  zwiększenie  wydatków o  kwotę  90.000,00  zł  w  Miejskim Centrum Pomocy 
Społecznej  w  grupie  wynagrodzenia  i  składki  od  nich  naliczane  z  przeznaczeniem
na  finansowanie  Placówki  Wsparcia  Dziennego  „Junior”  oraz  Wydziału  Profilaktyki
i Wspierania Rodziny sfinansowanych z wolnych środków niewykorzystanych w 2022 r. 
Wydatki majątkowe (łączna kwota zwiększenia 8.569.851,39 zł) w tym:  projekt pn. „Łódzki 
Tramwaj Metropolitalny: etap Pabianice – Ksawerów” – zwiększenie o kwotę 4.568.934,34 
zł (w tym: dotacja UE  zwiększenie o kwotę 2.610.517,59 zł, wkład własny zwiększenie
o  kwotę  1.600.878,00  zł,  dotacja  BP  zwiększenie  o  kwotę  357.538,75  zł),  zadanie 
inwestycyjne pn. „Łódzki Tramwaj Metropolitalny: etap Pabianice – Ksawerów - zadania 
okołoprojektowe” zwiększenie o kwotę 21.709,75 zł,  projekt  pn.  „Modernizacja i  rozwój 
komunikacji  miejskiej”–  zwiększenie  o  kwotę  3.979.207,30  zł  (w tym:  dotacja  UE 
zwiększenie o kwotę 2.706.530,77 zł, wkład własny zwiększenie o kwotę 1.043.417,27 zł, 
dotacja BP zwiększenie o kwotę 229.259,26 zł).  Po stronie planu wydatków dokonuje się 
przeniesienia: w Miejskim Centrum Pomocy Społecznej w ramach wydatków bieżących 
pomiędzy  grupami  przeniesienie  kwoty  11.228,10  zł  w  celu  zabezpieczenia  środków
na wkład własny do projektu pn. „Z rodziną najlepiej”– kwota 8.547,00 zł oraz projektu
pn.  „  Opieka  na  plus”  –  kwota  2.681,10  zł  .   Zmiana  wyniku  budżetu  -  Skutkiem 
powyższych zmian po stronie dochodów i wydatków jest zmiana wyniku budżetu w roku 
2023, który uległ zmniejszeniu o kwotę 11.350.113,43 zł i  po zmianach będzie wynosił
(-)  42.946.444,91  zł  (deficyt  budżetu).  Deficyt  planuje  się  sfinansować  przychodami 
pochodzącymi  z:  emisji  obligacji  komunalnych  w kwocie  11.868.000,00 zł,  wolnych 
środków w kwocie 21.972.518,43 zł (zwiększenie o 2.666.005,02 zł), niewykorzystanych 
środków  pieniężnych  na  rachunku  bieżącym  budżetu,  wynikających  z rozliczenia 
dochodów  i wydatków  nimi  finansowanych  związanych  ze  szczególnymi  zasadami 
wykonywania  budżetu  określonymi  w odrębnych  ustawach  w  kwocie  300.422,80 zł 
(zwiększenie  o  90.000,00  zł),   niewykorzystanych  środków  pieniężnych  na  rachunku 
bieżącym budżetu,  wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 
ustawy o finansach publicznych i  dotacji  na realizację  programu,  projektu  lub zadania 
finansowanego  z  udziałem  tych  środków  w  kwocie  8.805.503,68  zł  (zwiększenie
o 8.594.108,41 zł).
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Radna Bożenna Kozłowska  zapytała  o  zwiększenie  wynagrodzeń  w MCPS,  z  jakiego 
tytułu jest to zwiększenie, co jest powodem zwiększenia tych wynagrodzeń.

Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  powiedziała,  że  od  1  stycznia  br.  zmieniła  się 
kwota  wynagrodzenia  minimalnego  i  w  związku  z  tym,  że  duża  część  pracowników
w naszych podległych jednostkach organizacyjnych i również w Urzędzie to zwiększenie
z dniem 1 stycznia musiała otrzymać w drodze ustawowej zostały zaplanowane w roku 
2023  od  1  kwietnia  regulacje  płac  również  we  wszystkich  jednostkach  oświatowych. 
Szacunkowo jest to kwota 500 zł do wynagrodzenia zasadniczego, dlatego też w Miejskim 
Centrum Pomocy Społecznej będzie brakowało więcej środków co będziemy uzupełniać
w trakcie roku, ale akurat tutaj  jest możliwość sfinansowania części wynagrodzeń tymi 
środkami pochodzącymi z zezwoleń na sprzedaż alkoholu.

Radna Małgorzata Grabarz zapytała, dlaczego zostały zmniejszone środki z projektu pn. 
„Opieka na Plus” i jaka kwota została przeznaczona na finansowanie Placówki Wsparcia 
Dziennego „Junior”. 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska powiedziała, że nie ma zmniejszenia wydatków na 
projekt pn. „Opieka na Plus”, jest zmniejszenie dochodów i podmiany tych dochodów na 
wolne środki, czyli absolutnie nie ma sytuacji takiej, że cokolwiek się zmieniło jeżeli chodzi 
o planowane wydatki na tym projekcie. Miejskie Centrum Pomocy Społecznej to dochody 
związane z koncesjami na sprzedaż alkoholu i w tej uchwale została zabezpieczona kwota 
90.000,00 zł.

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Komisji poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 2023 rok – projekt nr 
4.

Głosowanie: za – 9, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Ad. 5
Naczelnik Ewa Smuga omówiła  projekt uchwały  zmieniający uchwałę nr LVII/733/18 
Rady  Miejskiej  w Pabianicach  z dnia  26 lipca  2018 r.  w sprawie  ustalenia 
maksymalnej  liczby  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  oraz  zasad 
usytuowania  miejsc  sprzedaży  i podawania  napojów  alkoholowych  na  terenie 
Miasta  Pabianice.  (Zał.  Nr  4)  Zgodnie  z art. 12 ust. 3 ustawy  z dnia  26 października 
1982 r.  o wychowaniu  w trzeźwości  i przeciwdziałaniu  alkoholizmowi  (Dz. U.  z 2023 r. 
poz. 165 z późn. zm.) rada gminy jest zobowiązana do ustalenia, w drodze uchwały, zasad 
usytuowania na terenie gminy miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. Ww. 
przepis  ma  charakter  ogólny  i nie  zawiera  szczegółowych  wytycznych,  pozostawiając 
radzie  gminy  samodzielność  w ustaleniu  zasad  usytuowania  na  terenie  gminy  miejsc 
sprzedaży  i podawania  napojów  alkoholowych.  Zasady  te  muszą  jednak  pozostawać 
w zgodzie  z nadrzędnymi  celami  ustawy  o wychowaniu  w trzeźwości  i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi  oraz  uwzględniać  postanowienia  miejskiego  programu  profilaktyki 
i rozwiązywania  problemów  alkoholowych  oraz  przeciwdziałania  narkomanii.  Obecnie 
w tym  zakresie  obowiązuje  na  terenie  miasta  uchwała  nr  LVII/733/18  Rady  Miejskiej 
w Pabianicach z dnia 26 lipca 2018 r. w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń 
na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  oraz  zasad  usytuowania  miejsc  sprzedaży 
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i podawania  napojów  alkoholowych  na  terenie  Miasta  Pabianice,  zmieniona  uchwałą
nr XX/240/20 z dnia 24 czerwca 2020 r.  Uchwała ta realizuje cele wyrażone w art. 1 i 2 
ustawy o wychowaniu w trzeźwości  i przeciwdziałaniu  alkoholizmowi,  które zobowiązują 
m.  in.  jednostki  samorządu  terytorialnego  do  podejmowania  działań  zmierzających  do 
ograniczania  spożycia  napojów  alkoholowych,  zmiany  struktury  ich  spożywania  oraz 
inicjowania i wspierania przedsięwzięć mających na celu zmianę obyczajów w zakresie 
sposobu spożywania  tych napojów.  Cele  te  są  realizowane przez wskazanie  katalogu 
obiektów  podlegających  ochronie  i zasad  usytuowania  na  terenie  Pabianic  miejsc 
sprzedaży  i podawania  napojów alkoholowych względem tych  obiektów.  Wprowadzane 
zasady  usytuowania  miejsc  sprzedaży  i podawania  napojów  alkoholowych
są jednocześnie istotnym ograniczeniem swobody prowadzenia działalności gospodarczej 
przedsiębiorców prowadzących działalność w zakresie sprzedaży napojów alkoholowych. 
Zakres tego ograniczenia jest zgodny z założeniami ustawy o wychowaniu w trzeźwości 
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. W świetle powyższego, jak również biorąc pod uwagę 
orzecznictwo  sądowe  w tym  zakresie,  uznano  za  zasadne  przyjęcie  w projekcie 
przedłożonej uchwały minimalnej odległości 50 metrów od obiektów chronionych, zarówno 
dla  placówek  handlowych  jak  i gastronomicznych.  Za  przyjęciem  weryfikacji  zasad 
usytuowania  miejsc  sprzedaży  alkoholu  przemawia  fakt,  że  działalność  tych  placówek 
nie powodowała  dotychczas  zakłóceń  w funkcjonowaniu,  np.  szkół,  przedszkoli
czy  placówek wsparcia  dziennego.  Kontrole  przeprowadzone przez członków Miejskiej 
Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  również  nie wykazały  uchybień 
w działalności punktów sprzedaży alkoholu, pod kątem przestrzegania przepisów ustawy 
z dnia  26 października  1982 r.  o wychowaniu  w trzeźwości  i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi. Ponadto analiza przepisów prawa miejscowego wydanych w tym zakresie 
w innych gminach woj.  łódzkiego,  jak również w większych miastach t.j.  Łódź,  Kraków, 
Poznań, Warszawa czy Wrocław wskazuje, że obowiązująca na terenie Pabianic odległość 
placówek  od  obiektów  chronionych  rażąco  odbiega  od  przyjmowanych  powszechnie 
rozwiązań. Przy ustalaniu minimalnej odległości pomiędzy punktami sprzedaży alkoholu, 
a obiektami  chronionymi  istotne  znaczenie  mają  nie tylko  cele  ww.  ustawy,  ale  także 
kwestie  ekonomiczne,  takie  jak  konieczność  zapewnienia  nowych  miejsc  pracy,
czy  interesy  lokalnych  przedsiębiorców.  Przy  utrzymaniu  dotychczasowych  warunków 
lokalizacji  istnieje  ryzyko  lokowania  prowadzonych  przez  przedsiębiorców  działalności 
w gminach ościennych, a co za tym idzie odpływ uzyskiwanych dochodów do tych gmin. 
Ponadto ograniczenie sprzedaży alkoholu realizowane jest przez miasto również poprzez 
ograniczoną  liczbę  wydawanych  zezwoleń,  która  została  zmniejszona  uchwałą
nr  XX/240/20  z dnia  24 czerwca  2020 r.  zmieniającą  uchwałę  nr  LVII/733/18  Rady 
Miejskiej  w Pabianicach z dnia 26 lipca 2018 r.  w sprawie ustalenia maksymalnej  liczby 
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży 
i podawania  napojów  alkoholowych  na  terenie  Miasta  Pabianice.  W  przedłożonym 
projekcie  uchwały  zaproponowano  również  rozwiązanie  umożliwiające,  pod  pewnymi 
warunkami,  dalsze  prowadzenie  sprzedaży  napojów  alkoholowych  w placówkach 
handlowych przez przedsiębiorców funkcjonujących na rynku od wielu lat,  w przypadku 
powstania nieopodal obiektu chronionego. Niejednokrotnie są to małe sklepy spożywczo-
monopolowe,  tzw.  małe  firmy  rodzinne,  prowadzone  z pokolenia  na  pokolenie,  które 
z powodu otwarcia w niedalekiej odległości niepublicznego (lub publicznego) przedszkola, 
szkoły  lub  innego  obiektu  chronionego  nie mogą  kontynuować  swojej  działalności 
gospodarczej,  gdyż  nie spełniają  już  warunków  sprzedaży  napojów  alkoholowych. 
Ustalając  zasady  usytuowania  miejsc  sprzedaży  i podawania  napojów  alkoholowych
na terenie Miasta Pabianice, organ stanowiący powinien w pierwszej kolejności brać pod 
uwagę gwarancję związane z zachowaniem ochrony dla dzieci i młodzieży korzystających 
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z placówek  oświatowych.  W  tym  aspekcie  w zakresie  listy  obiektów  chronionych 
projektowana  uchwała  wskazuje  katalog  miejsc  i obiektów  użyteczności  publicznej 
podlegających  szczególnej  ochronie.  Obiekty  te,  to  w pierwszej  kolejności  placówki 
przeznaczone dla dzieci i młodzieży. Projektowana zmiana nie wprowadza tu znaczących 
zmian  w stosunku  do  istniejącego  stanu  prawnego  -  z katalogu  obiektów  chronionych 
został  usunięty  Ośrodek  Profilaktyki  i Integracji  Społecznej,  który  po  reorganizacji 
funkcjonuje  nadal  jako Wydział  Profilaktyki  i Wspierania  Rodziny MCPS, zlokalizowany 
pod tym samym adresem co Placówka Wsparcia Dziennego „Junior”, stąd nie wymaga 
umieszczania odrębnego zapisu. W katalogu obiektów chronionych pozostawiono te, które 
prowadzą  działania  skierowane  do  osób  niepełnoletnich,  co  jest  przejawem  realizacji 
zadań  gminy  w zakresie  ochrony  dzieci  i młodzieży  przed  negatywnymi  skutkami 
spożywania alkoholu oraz jego łatwej dostępności.  Niezależnie jednak od powyższego, 
formułując  zasady  związane  z dopuszczalną  odległością  miejsc  sprzedaży  alkoholi  od 
placówek  szczególnie  chronionych  należy  również  wziąć  pod  uwagę  ewentualną 
możliwość  ograniczenia  prowadzenia  działalności  gospodarczej  przez  mieszkańców 
Miasta  Pabianice.  W tym zakresie  należy  zawsze  rozważyć  możliwości  podejmowania 
pracy zarobkowej przez indywidualnych przedsiębiorców oraz szczególnej ochrony osób 
niepełnoletnich.  W  ocenie  organu,  zmniejszenie  odległości  od  placówek  szczególnie 
chronionych  oraz  umożliwienie  występowania  o zezwolenie  na  sprzedaż  napojów 
alkoholowych  podmiotom  już  prowadzącym  taką  działalność,  nawet  w sytuacji,  gdy 
w mniejszej  odległości  powstaną  placówki  chronione,  przy  spełnieniu  dodatkowych 
obowiązków,  jest  racjonalnym  rozwiązaniem  pozwalającym  w pełni  realizować  zasady 
prowadzenia  działalności  gospodarczej  na  terenie  Miasta  Pabianice,  przy  zachowaniu 
szczególnej ochrony osób niepełnoletnich. Uchwała uwzględnia postanowienia miejskiego 
programu  profilaktyki  i rozwiązywania  problemów  alkoholowych  oraz  przeciwdziałania 
narkomanii.  Projektowana  uchwała  nie powoduje  obciążeń  finansowych  dla  Miasta 
Pabianice. Projektowana uchwała stanowi akt prawa miejscowego.

Radny Włodzimierz Stanek zapytał,  jakie będzie kryterium, ile lat musiał przedsiębiorca 
prowadzić  działalność,  czy  jest  to  uznaniowe  w  dopuszczeniu  dalszego  prowadzenia 
sprzedaży napojów alkoholowych w placówkach handlowych i odstąpienie od wymogów 
odległościowych. Rozumie, że przedsiębiorcy, którzy prowadzili swoją działalność handlu 
alkoholem z tą starą odległością 100 m  będą traktowani jako przedsiębiorcy funkcjonujący 
na rynku od wielu lat. Zapytał, czy były przeprowadzane jakiekolwiek szacunki, ile lokali 
czy sklepów musiałoby zostać zamkniętych. 

Naczelnik Ewa Smuga powiedziała, że zapis § 2 ust. 3 jest konkretny i nie daje pola do 
uznaniowości.  Zostało  zapisane,  że  „Dopuszcza  się,  po  udokumentowaniu  przez 
przedsiębiorcę  zapewnienia  systemu  ochrony  placówki,  odstąpienie  od  wymogów 
odległościowych,  określonych  w  ust.  1,  w  odniesieniu  do  placówek  posiadających 
zezwolenia  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  przeznaczonych  do  spożycia  poza 
miejscem  sprzedaży  -   wydane  dla  przedsiębiorców  kontynuujących  działalność 
gospodarczą,  jeżeli  w  okresie  ważności  tych  zezwoleń  powstały  obiekty  chronione,
o których mowa w ust. 1”.  Zezwolenia są wydawane na 6 lat i jeżeli w ciągu ostatnich 6 lat 
powstał taki obiekt chroniony to tylko taka sytuacja jest brana pod uwagę nie cofamy się 
10 - 15 lat, tylko w okresie obowiązywania posiadanego przez przedsiębiorcę zezwolenia. 
Jeżeli  chodzi  o  te  szacunki  -  ile,  na  pewno  wiemy  o  przedsiębiorcach,  którzy  byli  
Prezydenta. Sklep Wspólna - Karniszewicka od lat rodzina utrzymuje się z prowadzenia 
tego sklepu spożywczego, w czerwcu już nie będzie zezwolenia, nie spełniają warunków 
po tym kiedy powstało niepubliczne przedszkole. Następnym sklepem jest sklep Żabka 
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przy  ulicy  Nawrockiego  –  Grota  Roweckiego  i  tam  powstała  niepubliczna  poradnia 
psychologiczno -  pedagogiczna z przedszkolem niepublicznym. W czerwcu też skończy 
się zezwolenie i na pewno już nie dostanie. 

Radny Piotr Różycki zapytał, o ile placówek byłoby więcej po zmniejszeniu tej odległości; 
jeżeli  zmniejszamy  odległość  to  co  z  oddziaływaniem  profilaktycznym  co  Państwo 
proponujecie  tak  bo  rozumie,  że  coś  za  coś  to  trzeba  zwiększyć  oddziaływanie 
profilaktyczne jeżeli chodzi o zakup alkoholu; z uzasadnienia wychodzi taka konkluzja, że 
pabianiccy przedsiębiorcy zarabiają tylko i wyłącznie na alkoholu chyba nie do końca w 
dobrym świetle Nas to stawia. 

Naczelnik Ewa Smuga powiedziała, że pabianiccy przedsiębiorcy nie zarabiają tylko na 
alkoholu,  natomiast  każdy właściciel  małego osiedlowego sklepu spożywczego mówi o 
tym,  że  gdyby  nie  chociażby  piwo  nie  byliby  „na  powierzchni”.  Nawet  te  alkohole 
niskoprocentowe powodują, że obrót sklepu pozwala na utrzymanie placówki szczególnie 
w  dzisiejszych  czasach  trudno  jest  prowadzić  działalność  i  inflacja  zrobiła  swoje,  a 
wcześniej inne problemy. Ciężko zrobić szacunki, ile więcej powstanie sklepów. Nie wie, 
czy na przykład przy ul. Zamkowej ruszą sklepy,  w pobliżu  jest Szkoła Podstawowa nr 5 .  
Jeśli chodzi jeszcze o zezwolenia,  limity nie są bardzo obłożone, nie ma problemów z 
tym, że ktoś czeka na wydanie zezwolenia,  bo na przykład limit  określony w uchwale 
został już osiągnięty. Jest zapas, są miejsca, które można wykorzystać, a uchwałą te limity 
zostały ograniczone, czyli limity gwarantują nam ograniczenie sprzedaży.

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Komisji poddała pod głosowanie 
projekt uchwały  zmieniający uchwałę nr LVII/733/18 Rady Miejskiej w Pabianicach 
z dnia 26 lipca 2018 r. w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 
napojów  alkoholowych  oraz  zasad  usytuowania  miejsc  sprzedaży  i podawania 
napojów alkoholowych na terenie Miasta Pabianice. 

Głosowanie: za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Ad. 6
Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj  poinformował,  że  do  wiadomości  Komisji  są 
sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2022 oraz Program 
Wspierania Rodzinny dla Miasta Pabianic na lata 2022 – 2024 za rok 2022. (Zał. Nr 5)

Innych spraw różnych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Komisji  Piotr  Duraj zamknął 
posiedzenie Komisji Spraw Społecznych o godz. 8.30.

Załączniki ujęte w protokóle są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Komisji zakończył posiedzenie o godz. 8.30.

Protokołowała:                        Przewodniczył::

        Agnieszka Michel                                                                         Piotr Duraj
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